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Referat menighedsrådsmøde i Havdrup Sognehus 
Torsdag den 6. juni 2024 kl. 17.30  

Til stede 
 

Menighedsråd: 
Inger Pløger, Jørn Korsgaard Thomsen, Jørgen Post 
Pedersen, Marianne Hauge, Peter Larsen, Tine 
Fischer Laursen, Steen Klit Andersen, William Mors 
Larsen, Kristine Stricker Hestbech, 
Suppleanter: Vibeke Boesen, Britta Laursen, Eva 
Kristjansson 
Personalerepræsentanter: Marianne Asmussen, Ida 
Fischer Kristensen,  
Sekretær: Majbritt Gilvang 

Afbud fra Bente Lybecker,  
1. Til godkendelse: Dagsorden 
06062024 
 

Godkendt med udskydelse af punkt 4: Godkendelse 
af Kirkegårdsvedtægt. Punktet behandles 24/10-
24. 

2. Til godkendelse: Referat 
16052024 
 

Godkendt. 
 

3. Til godkendelse: Budget 2025 
 

Budgettet er lavet med udgangspunkt i den ligning 
vi har i år, og er derfor et budget med underskud 
på ca. 440.000 kr. 
Ligningen må forventes at stige i 2025.  
Der er kraftig stigning på lønudgifter, og vi har 
ingen egenkapital at dække ekstraudgiften med. 
Budgettet er godkendt og er blevet påført 
tidsstemplet: 06-06-2024 19:26 

4. Til godkendelse: 
Kirkegårdsvedtægt med 
indarbejdet tillæg fra PU 

Behandling udskudt til 24/10 2024. 

5. Forberedelse til MR-valg 
 

MH bestiller stemmesedler.  
Det er tid at ’prikke’ folk, hvis I kender nogen, der 
kunne have lyst at stille op. Gør både opmærksom 
på, at det er et givende frivilligt arbejde, men også 
en stor opgave, der kræver ansvar og praktisk 
engagement. 
Marianne A laver en helsides annonce, der 
udkommer med avisen Her bor vi i juli. Den 
udsendes også som nyhedsbrev. 
Jørn laver et kort videoklip fra Sankt Hans. Kristine 
laver et videoklip fra præsteengen. Begge dele 
lægges på Facebook. Alle i MR opfordres til at lave 
en lille video, hvis de får en god ide. Alle opfordres 
også til at like og dele kirkens facebookopslag så 
ofte som muligt. 

6. Forberedelse af Skt. Hans fest 
 

Petrine og Britta køber stort ind. Marianne sender 

renskreven indkøbsliste. 
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Jørn står for mad, drikkevarer mv. 

Der indkøbes pavilloner til madboderne. 

7. Orientering fra 
formandsmøde 

Den nye budgetproces fra 2025 skal vedtages på næste 

budgetsamråd i slutningen af august. 

Ligningstal mv. offentliggøres omkring juli, og 

budgettet skal først godkendes om efteråret. 

Hvert forår vil provstiudvalget fremover indkalde 

hvert enkelt menighedsråd til en gennemgang af 

planer og ønsker til anlæg. Dette skal vedtages lokalt. 

Orientering om Provstiskyen, som skal sikre, at 

midlerne deles mere ligeligt mellem sognene og gør 

processen mere gennemsigtig. 

Der er nedsat arbejdsgrupper i provstiet, der skal 

styrke samarbejde og erfaringsudveksling kirkegårde 

imellem og bl.a. give kontaktpersoner i sognene bedre 

mulighed for at rådføre sig med hinanden. 

8. Orientering om 
Regnskabskontoret 

Et sogn har meldt sig ud af samarbejdet og et andet 

sogn har endnu ikke truffet beslutning om, de vil være 

en del af det. 

Der er uklare retningslinjer for utidig udtræden. 

Medarbejder fra Jersie hjælper til med Jersie/Kr. 

Skensved og Skovbo Data hjælper til vedr. 

Karlslunde/Karlstrup. 

Det er ikke muligt at få et reelt overblik over Budget 

2025 for Regnskabskontoret pt. 

9. Meddelelser: 
a. Formanden 
b. Sognepræsterne 
c. Personalerepræsentanterne 
d. Kirkeværgen 
e. Kasserer 
f.  Kontaktperson 

a. Mødet d. 11/7 aflyses. 
Mødet den 22. august flyttes til onsdag d. 28. 
august. 
b. Sogneretræten til oktober er allerede fuldt 
booket. 
Den årlige tre dages pilgrimsvandring starter 7/6.  
LOF har været på kirkegårdsvandring med 31 
deltagere; Mange af deltagerne havde en 
erhvervsmæssig baggrund fra andre kirkegårde, 
der lå til grund for deres interesse. Dejligt at 
videreformidle vores erfaring. 
Provsten har også været på rundvisning og roser 
arbejdet på kirkegården og præsteengen. 
Danske Kirkers Råd m.fl. har bedt om også at blive 
vist rundt. 
Der har været sommerfrokost for medarbejderne. 
Kristine og Ida holder aftenskovbadning d. 18. juli 
på Køge Ås.  
D. 9.-10. august vil der være overnatning i kirken 
med meditation, pilgrimsvandring og morgenmad 
på engen. Der er ti pladser. KSH søger om tilladelse 
hos brandmyndighederne. 
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Kirkekaffe 
16/6 v. Britta i kirken 
23/6 uden kaffe 
30/6 v. Inger i haven 
7/7 v. Tine i haven 
14/7 v. Marianne H i kirken 
21/7 v.  
28/7 v. Inger i haven 
4/8 v. Marianne H i haven 
11/8 v. Ricki i haven 
18/8 v. Tine i haven 
25/9 v. Jørn i haven 
c. Tidsregistrering begynder 1/7 i churchdesk for 
medarbejdere. 
d. Ida: Der er lavet ny aftale om forårs- og 
sommerblomster. Derved sparer vi 3.500,- 
Fra 1/1 2025 er det ikke længere muligt at købe 
forårs-og sommerblomster. 
Udfordringer vedr. parkering langs 
kirkegårdsmuren. Vi har besluttet at placere nogle 
store sten, som forhindrer parkering langs muren i 
det hele taget. Prisoverslag 10-12.000 eksl. Moms. 
William informerer mureren, om at han skal kalke 
kirken i februar/marts 2025. 
Inger: Stadig udfordring med bidsk hund på 
kirkegården. Menighedsrådet retter skriftlig 
henvendelse til hundeejeren. 
e. I løbet af sommeren laves kvartalsrapport og 
byggeregnskab. Der skal også kigges på vedtægter 
for kasserer og regnskabsfører. 
f. Anette og Peter skal på kurser. 
Der skal udarbejdes ansættelsesbeviser for alle 
vikarer, selvom de arbejder mindre end 8 timer om 
måneden i gennemsnit. Ansættelsesbeviserne laves 
løbende. Vikarerne kommer på overenskomst med 
det samme, selvom det først er et krav fra 1. okt. 
2024. 

10. Nyt fra:  
a. Budgetudvalget 
b. Kirke-kirkegårdsudvalg 
c. Sognehusudvalg 
d. Præstegårdsudvalg 
e. Jordudvalg 
f. Aktivitetsudvalg 

g. Foredragsrækken 

a. Intet 
b. KHT beder mureren om en udtalelse vedr. 
kalkprøver i kirken. Derefter skal Nationalmuseet 
vurdere kalkprøverne. 
c. Tagrender er blevet renset efter mangelfuld 
rensning tidligere, og vi har nu skiftet leverandør.  
Fordøren er utæt. Dette udbedres. 
Der har været brandsyn med enkelte påtaler, bl.a. 
på grund af manglende brandtests. Udstyret testes 
snarest. 
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Der laves brandøvelse efter sommerferien. 
Vi har fået tilbud på rensning af alle gulve. 
Der indhentes et yderligere tilbud. 
Der er skiftet vinduer og repareret fuger. Der er 
opdaget råd i vindue på præstekontor. Det er en 
uforudset udgift, som vi må søge om midler til. Der 
indhentes et tilbud hos tømreren, der allerede er i 
gang. 
Der er indhentet tilbud på nye 
mørklægningsgardiner til store og lille sal. Det er 
dyrt, men skal ses som en langsigtet løsning. Der 
indhentes et tilbud mere. Provstiet søges om 
midler. 
d.  
e.  
f.  
g.  

11.  Evt.  
Punkter til kommende møder Vedtægter for kasserer og regnskabsfører 19/9 

Lån af kirke i forbindelse med kalkning af kirke 
2025. 
Godkendelse af Kirkegårdsvedtægt. 24/10-24 

Datoer for menighedsrådets 
møder i 2024: 
Datoer for budgetudvalgets 
møder i 2024: 

Mødet 22/8 er flyttet til onsdag d. 28/8, 19/9, 
24/10, 28/11 
 
22/8 kl. 16 

 

 


